



DOHA INTERNATIONAL FAMILY INSTITUTE DISCUSSES POVERTY ERADICATION AT UNITED NATIONS

DIFI Representatives Also Attend Civil Society Forum 2017

Doha, Qatar, February 11, 2017 - The Doha International Family Institute (DIFI) has held a panel discussion, in collaboration with the Permanent Mission of the State of Qatar to the United Nations (UN), to emphasize the importance of promoting family policies for poverty eradication worldwide.

DIFI delivered a statement in support of eradicating poverty at the forum, which took place at the 55th Session of the Commission for Social Development (CSocD55), at the UN Headquarters in New York, February 1-10, 2017.

In her opening remarks, H.E. Sheikha Alya Al-Thani, Permanent Representative of the State of Qatar to the United Nations, said: "We are very grateful to the Doha International Family Institute for organizing this timely and important event, and for their valued work in the field of research, which contributes to the knowledge base on the family and to developing indicators to evaluate the impact of programs on family stability. By supporting and empowering the family, we can empower future generations and prevent them from falling into the cycle of poverty and dependence."

Dr. Anis Ben Brik, Director, Family Policy Division, Doha International Family Institute, said: "DIFI is delighted to play a central role in these important international discussions. They allow our organization to engage in substantive dialogue on policy options to further implement Goal 1 in the Sustainable Development Goals of the 2030 Agenda, which strives to end poverty in all its forms everywhere."

"Evidence indicates that poverty eradication hinges upon the strength of families to care for their members and build intergenerational solidarity; hence, the need to recognize the important role of the family as the natural and fundamental unit of society." Dr. Brik concluded.

The UN panel discussion was also attended by Prof. Lawrence M. Mead, Department of Politics, New York University; and Prof. Jill Duerr Berrick, The Zellerbach Family Foundation Professor at the School of Social Welfare at the University of California, Berkeley. Additionally, the event was moderated by Ms. Renata Kaczmarkska, UN Focal Point on the Family, Division for Social Policy and Development, Department of Economic and Social Affairs.

DIFI representatives also attended the Civil Society Forum 2017, held at the UN Headquarters from January 30 – 31. Through its projects and initiatives, DIFI, a member of Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF), aims to highlight the importance of family issues in the Arab world and make them a priority for policy-makers on local, regional and international levels.





ENDS

Doha International Family Institute (DIFI)

The Doha International Family Institute, member of Qatar Foundation for Education, Science and Community Development, was established in 2006. The Institute's mission supports the goals specified in the Doha Declaration on the Family, issued in 2004, which reaffirms a commitment to strengthening the family as the natural and fundamental group unit of society and to make it a priority for policy makers to adopt related issues and promote them at the national, regional and international levels. Among the Institutes most important initiatives is the Annual Conference on the Family, as well as the OSRA Research Grant, in collaboration with the Qatar National Research Fund, an annual research grant which encourage research related to the Arab family and family policy. The Institute has special consultative status with United Nations Economic and Social Council (ECOSOC).

Qatar Foundation- Unlocking Human Potential

Qatar Foundation for Education, Science, and Community Development (QF) is a private, non-profit organization that is supporting Qatar on its journey from carbon economy to knowledge economy by unlocking human potential, for the benefit of not only Qatar, but the world.

Founded in 1995 by His Highness Sheikh Hamad bin Khalifa Al Thani, the Father Amir, QF is chaired by Her Highness Sheikha Moza bint Nasser.

QF's strategic mission focuses on education, research, science and community development. World-class universities are brought to Qatar to help create an education sector in which young people can develop the attitudes and skills required for a knowledge economy. At the same time, QF builds Qatar's innovation and technology capacity by developing solutions through key sciences. QF also works to foster a progressive society while enhancing cultural life, protecting Qatar's heritage and addressing immediate social needs in the community.

For a complete list of QF's initiatives and projects, please visit: http://qf.org.qa





عضو في مؤسسة قطر Member of Qatar Foundation

لإطــــلاق قـــدرات الإنـــســـان. .Unlocking human potential

2017 المدني المجتمع منتدى في شاركوا المعهد مندوبو معهد الدوحة الدولي للأسرة يناقش سبل القضاء على الفقر بمنظمة الأمم المتحدة

الدوحة، قطر، 11 فبراير، 2017: عقد معهد الدوحة الدولي للأسرة حلقة نقاشية، بالتعاون مع الوفد الدائم لدولة قطر لدى منظمة الأمم المتحدة؛ للتأكيد على أهمية تعزيز السياسات الأسرية من أجل القضاء على الفقر في جميع أنحاء العالم.

و عُقد المنتدى على هامش الدورة الخامسة والخمسين للجنة التنمية الاجتماعية، وذلك بمقر منظمة الأمم المتحدة في نيويورك، من 1 10 فبراير.

وقالت سعادة الشيخة علياء آل ثاني، مندوب قطر الدائم لدى منظمة الأمم المتحدة، في خطابها الافتتاحي: "نحن ممتنون جدًا لمعهد الدوحة الدولي للأسرة لتنظيمه هذه الفعالية المهمة في الوقت المناسب، ولجهوده القيّمة في مجال البحوث التي تساهم في توسيع قاعدة المعلومات والمعرفة عن الأسرة، بالإضافة إلى تطوير مؤشرات لتقييم أثر البرامج على استقرار الأسرة. ومن خلال دعم الأسر وتمكينها، يمكننا أن نساعد الأجيال القادمة ونمنعها من الوقوع في دائرة الفقر والتبعية."

بدوره، صرَّح الدكتور أنيس بن بريك، مدير قسم السياسات الأسرية بمعهد الدوحة الدولي للأسرة، قائلًا: "نحن في معهد الدوحة الدولي للأسرة سعداء بأداء دور حيوي في هذه المناقشات المهمة، إذ أنها تسمح لنا بالمشاركة في حوار موضوعي حول الخيارات المتعلقة بالسياسات الأسرية، من أجل تعزيز عملية تنفيذ الهدف الأول من أهداف أجندة التنمية المستدامة لعام 2030، التي تسعى للقضاء على الفقر بجميع أشكاله في كل مكان".

وأضاف: "تشير الأدلة إلى أن القضاء على الفقر يتوقف على رعاية الأسر لأفرادها وتوطيد أواصر التواصل والتضامن بين الأجيال، ومن ثم تبرز الحاجة لإدراك أهمية الدور الذي تلعبه الأسر كوحدة طبيعية وأساسية لبناء المجتمع".

وشهدت الحلقة النقاشية مشاركة كل من البروفيسور لورانس ميد، أستاذ العلوم السياسية بجامعة نيويورك، والبروفيسور جيل دور بيريك، الأستاذ بمؤسسة زيلرباخ للأسرة التابعة لكلية الرعاية الاجتماعية بجامعة كاليفورنيا بيركلي. وأدارت الحلقة السيدة ريناتا كاتشمارسكا، منسقة الشؤون الأسرية بقسم السياسات الاجتماعية والاقتصادية بمنظمة الأمم المتحدة.

كما شارك مندوبو المعهد في منتدى المجتمع المدني 2017، الذي عقد في مقر منظمة الأمم المتحدة خلال الفترة من 30 31 يناير الماضي. ويهدف معهد الدوحة الدولي للأسرة، عضو مؤسسة قطر للتربية والعلوم



لإطلاق قدرات الإنسان.

Unlocking human potential.

عضوفي مؤسسة قطر Member of Qatar Foundation

وتنمية المجتمع، من خلال مشاريعه ومبادراته المختلفة، إلى تسليط الضوء على أهمية قضايا الأسرة في العالم العربي، وتحويلها إلى قضايا ذات أولوية على جدول أعمال صانعي السياسات على المستويات المحلية والإقليمية والدولية.

انتهى

نبذة عن معهد الدوحة الدولي للأسرة

تأسس معهد الدوحة الدولي للأسرة، عضو مؤسسة قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع، في عام 2006. وتتمثل رسالة المعهد في دعم الأهداف المُحدّدة في إثراء في إعلان الدوحة بشأن الأسرة الصادر في عام 2004، والرامية إلى تعزيز الأسرة بصفتها الوحدة الأساسية للمجتمع من خلال المشاركة في إثراء القاعدة المعرفية الخاصة بالقضايا التي تواجه الأسرة العربية وتشجيع التبادل المعرفي حول قضايا الأسرة ووضعها على قائمة أولويات صنّاع السياسات عبر تبنّي هذه القضايا والتعريف بها على المستويات الوطنية والإقليمية والدولية. ومن أهم مبادرات المعهد المؤتمر السنوي للأسرة، ومنحة أسرة البحثية بالتعاون مع صندوق قطر لرعاية البحث العلمي، وهي منحة سنوية للبحوث حول قضايا الأسرة العربية والقضايا ذات الصلة بالسياسات الأسرية. والمعهد حاصل على الصفة الاستشارية الخاصة لدى المجلس الاقتصادي والاجتماعي للأمم المتحدة.

مؤسسة قطر لإطلاق قدرات الإنسان

مؤسسة قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع مؤسسة خاصة غير ربحية تدعم دولة قطر في مسيرة تحول اقتصادها المعتمد على الكربون إلى اقتصاد معرفي من خلال إطلاق قدرات الإنسان، بما يعود بالنفع على دولة قطر والعالم بأكمله. تأسست مؤسسة قطر سنة 1995 بمبادرةٍ كريمةٍ من صاحب السمو الأمير الوالد الشيخ حمد بن خليفة آل ثاني، وتتولى صاحبة السمو الشيخة موزا بنت ناصر رئاسة مجلس إدارتها.

تلتزم مؤسسة قطر بتحقيق مهمتها الاستراتيجية الشاملة للتعليم، والبحوث والعلوم، وتنمية المجتمع من خلال إنشاء قطاع للتعليم يجذب ويستقطب أرقى الجامعات العالمية إلى دولة قطر لتمكين الشباب من اكتساب المهارات والسلوكيات الضرورية لاقتصاد مبنيً على المعرفة. كما تدعم الابتكار والتكنولوجيا عن طريق استخلاص الحلول المبتكرة من المجالات العلمية الأساسية. وتسهم المؤسسة أيضاً في إنشاء مجتمع متطوّر وتعزيز الحياة الثقافية والحفاظ على التراث وتلبية الاحتياجات المباشرة للمجتمع.

للحصول على كافة مبادرات مؤسسة قطر ومشاريعها، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني: http://www.qf.org.qa